
Zápis ze „Shromáždění představitelů SDH“  – Křelovice  29.3.2025 
Zahájení jednání 10:13 

 

A. Foldová – přivítání hostů: 

 p. Eva Gruberová – starostka Obce Křelovice 

p. Petr Vanka – náměstek hejtmana Plzeňského kraje 

 p. Josef Černý – starosta KSH PK 

Bc. Robert Kučera – zástupce SH ČMS Praha 

p. Štefan Asztaloš – ředitel HVP, a.s. pobočka Plzeň 

 

 Zasloužilí hasiči, starostové SDH a starostové okrsků 

Blahopřání k svátku a narozeninám – ZH Jaromír Šebek – jubileum 80 let 
  

Poděkování za účast rekordního počtu zástupců sborů 

 Představení Obce Křelovice – historie a zajímavosti + představení SDH 

Křelovice 

 

Řídící jednání – Bc. Ondřej Holeček 

- přivítání 

- pieta  

- program jednání: 

 1) Zahájení, volba komisí, zapisovatele a ověřovatele zápisu 

 2) Kontrola usnesení SP SDH z 16.11.2024 

              3) Schválení hospodaření OSH PS za rok 2024 

              4) Schválení rozpočtu OSH PS na rok  

              5) Zpráva OKRR 

 6) Vyhodnocení soutěže „O Čestnou standartu OSH“ za rok 

 7) Představení Výroční zprávy za rok 2024     

 8) Diskuse 

 9) Usnesení 

10) Závěr 

Pro – 93  PROTI – 0  ZDRŽEL SE – 0 

         

1. Volba mandátové komise: 

předseda: Petr Severa (SDH Manětín)  

členové: Petr Slach (SDH H. Hradiště), Štěpánka Nováková (SDH H.Huť), Jitka 

Špelinová (SDH Mrtník), Mgr. Luboš Urbánek (SDH Obora) 

     Pro – 93  PROTI – 0  ZDRŽEL SE – 0 

Volba návrhové komise:  

Předseda: Jan Čermák (SDH Tlučná)  

členové: Alena Divišová (SDH Křelovice), Ing. Jaroslav Beneš (SDH Tatiná) 

 

     Pro – 93  PROTI – 0  ZDRŽEL SE – 0 

 



 Volba zapisovatele: 

Štěpánka Nováková (SDH H. Huť) a Jitka Špelinová (SDH Mrtník)  

     Pro –93 PROTI – 0  ZDRŽEL SE – 0  

 

 

 Volba ověřovatelů zápisu: 

Zdeněk Dubský (SDH Vejprnice), Martin Holota (Horní Bělá)   

  

     Pro –93 PROTI – 0  ZDRŽEL SE – 0  

 

Zpráva mandátové komise: 

Přítomno 93 zástupců sborů z celkového počtu pozvaných 128 = 72,65 % - jednání je 

usnášeníschopné. 

 

2. Kontrola usnesení ze dne 16. 11. 2024 –Bc. Ondřej Holeček 

Přečteno usnesení z jednání SP SDH v Kyšicích dne 16.11.2024 

Nebyly vzneseny žádné připomínky, uložené úkoly byly splněny. 

Vzhledem k rodinným záležitostem vystoupila na začátku jednání: 

Starostka Obce Eva Gruberová - informace o obci, poděkovala za uspořádání 

shromáždění v Obci Křelovice. 

 

3. Zpráva o hospodaření OSH PS za rok 2024 - A. Foldová 

- Výroční zpráva v tištěné podobě předána jen Zasloužilým hasičům a hostům, pro 

ostatní členy je k dispozici na webových stránkách OSH PS 

- výsledky hospodaření obdrželi zástupci sborů u prezence 

- mnoho akcí sportovních, kulturních, školení ve sborech během 4 měsíců 

- upozornění na volby na konci roku 2025 a začátku roku 2026 – navrhujte do 

funkcí uvážlivě – přijetí funkce = přijetí odpovědnosti  

- velká administrativní zátěž pro sbory, je třeba si pomáhat i v této oblasti 

- poděkování za finanční podporu PK, za 12 let, včetně letošního roku je to celkem 

5.113.500, -- Kč, finanční prostředky pomohly zkvalitnit veškerou činnost, včetně 

materiálně-technického zázemí jak na OSH, tak i ve sborech 

- HZS PK brig. gen. Ing. Fr. Pavlasovi a plk. Ing. P. Musilovi – velké poděkování za 

pomoc při akcích  

- Poděkování patří také HVP, a.s.  a dalším podporovatelům a sponzorům 

- Krátká zpráva o hospodaření – tištěnou podobu každý představitel obdržel 

- Dotazy možné zodpovědět v diskuzi 

- poděkování p. Špelinové – za vedení účetnictví i za chod kanceláře OSH 

- do účetnictví možno nahlédnout, a to po domluvě v kanceláři OSH PS 

 

4.  Schválení rozpočtu na rok 2025 – A. Foldová 

- Návrh rozpočtu byl již předložen na posledním SP dne 16.11.2024 

- PK dotace ve výši 463.000 Kč ostatní dotace zatím nejsou známy – ve výnosech 

jen orientačně, dle minulých let 



- Příspěvky vybrány + odeslány na SH ČMS Praha 

- Stravenkový paušál + min. mzda p. Špelinové  

- Dotazy v diskuzi 

  

5.  Zpráva Okresní kontrolní a revizní rady – Eduard Cízl 

- Rada pracuje ve stejném složení, jednání byla od posledního SP a to 6. 12. 2024 a 

5. 3. 2025  

- Pravidelný bod jednání je kontrola účetnictví – bez závad 

- jednání 5.3. na účtu 1.101.616 Kč, pokladna 6.192 Kč 

- inventury majetku a zpráva o hospodaření + návrh na rok 2025 – žádné 

připomínky, doporučujeme ke schválení   

- Členské příspěvky uhrazeny ze strany členů, odeslány v řádném termínu na SH 

ČMS Praha 

- Kontrola podmínek dotací v roce 2024 - byly řádně vyúčtovány 

- Kontrola dokumentace v SDH Horní Bělá + SDH Ledce - 5.3.2025 schválen 

protokol a poslán na příslušné sbory 

- Registrační list SDH mnohé sbory nemají uložen – možno požádat na kanceláři 

OSH a RL si nechat úředně ověřit 

- 1. pol. 2025 bude provedena preventivní kontrola v SDH Kožlany a SDH Chrást 

- Plnění usnesení VV – bez připomínek, zápisy jsou pravidelně zveřejňovány na 

webu OSH, stejně tak zápisy z jednotlivých odborných rad 

- Nebyly předloženy žádné podněty pro prošetření 

- 128 sborů – nová registrace SDH Rabštejn nad Střelou – 13 registrovaných okrsků, 

1 okrsek bez registrace, k dnešnímu dni máme 1 167 MH + 4 994 dospělých, 

celkem 6 161 členů 

- Nová registrace SDH Rabštejn nad Střelou 

 

6. Vyhodnocení soutěže OSH PS 19 ročník soutěže: 

 

1. místo Okrsek Ledce – 194 100 b.   odměna 3.000 Kč 

2. místo Okrsek Nýřansko – 194 000 b. odměna 2.500 Kč 

3. místo Okrsek Dobříč –152 000 b. odměna 2.000 Kč 

4. místo Okrsek Plasy –117 000 b. odměna 1.500 Kč 

5. místo Okrsek Manětín + Bezvěrov – 106 700 b. odměna 1.000 Kč 

Předáno ocenění vč. finančního daru – nutno vyúčtovat do 30.6.2025, jinak finanční 

odměna propadne. Finance lze použít na nákup pohárů, medailí pro okrskové soutěže 

mládeže i dospělých, u mládeže možno i drobné odměny nebo strava 

 

 

7.  Výroční zpráva OSH PS za rok 2024 

- Uveřejněn na stránkách OSH PS 

- Hlášení odevzdalo 124 sborů 

- Poděkování sponzorům PK, SH ČMS, HZS, MŠMT, MV, NSA, DSD Metal Plus, s.r.o. 

Plzeň, Jan Benda Vejprnice, Reklamní agentura SLUGGE Most 



   

8. Diskuse 

A. Foldová  

- Příspěvek za sportovce – několikrát byli všichni upozorněni na povinnost 

zkontrolovat v evidenci členy sportovce, na posledním SP v Kyšicích bylo vše 

komunikováno i z úst náměstka SH ČMS Ing. Salivara, byly odeslány emaily, 

bohužel mnozí tyto zprávy nerespektovali a změny v evidenci neprovedli, ani 

nepožádali kancelář OSH o výmaz sportovců, následně k 15. lednu 2025 byla 

vygenerována sestava hlavním spolkem, a 26. února byl všem 57 sborům, 

vykazujícím sportovce zaslán pokyn k úhradě příspěvku za sportovce s úhradou do 

31. 3. 2025 

- K dnešnímu dni nemá ještě 12 sborů zaplaceno za sportovce – příspěvky nutno 

odvést – je to závazné, následně bude možné příspěvky vracet jako příspěvek 

mezi organizacemi pouze tam, kde prokazatelně žádný sportovec ve sboru není 

registrován, včetně registrace v Rejstříku sportu 

- O vrácení příspěvku za sportovce si sbory požádají sami 

- Rejstřík sportu může spravovat jen daný spor – OSH do něj nemá přístup 

- OSH PS - 1140 sportovců - 228.000 odvody do 30.4.2025 

- Od 13. 3. 2025 – nová verze členských přihlášek – obdrželi jste přes starosty 

okrsků, rovněž jsou ke stažení na webu OSH – důsledná kontrola, řádně a čitelně 

vyplnit 

- Od 1. 1. 2025 – pouze plastové průkazy – vyplněný formulář odeslat na kancelář 

OSH + fotografie musí být u všech (i dospělých členů)  

- Návrh pro Nadaci na podporu hasičského hnutí v Přibyslavi   1 Kč/za člena, tj. 

6.161 Kč   

HLASOVÁNÍ:   Pro –93 PROTI – 0  ZDRŽEL SE – 0  

- Zavedení sportovců do evidence daného sboru členů – zaznamená se na přihlášce 

při registraci nového člena 

SDH Výrov-Hadačka - p. Verner 

-  Nemáme sportovce, přesto jsme příspěvky odvedli, nerozumí tomu 

p. Foldová odpověděla, že na výzvu o odregistrování ve sboru zareagovali po termínu, 

peníze budou vráceny od OSH po prokazatelném odregistrování těch členů 

sportovců, kteří opravdu sportovci nejsou 

Použití příspěvků na sportovce – na co bude možno použít – metodiku zatím 

neznáme 

Bc. Robert Kučera   

- NSA vyřešení legislativní problematiku – požadavek spolupodílení se na 

financování – sportovní spolky min. 200 Kč/ člena/rok jako spoluúčast financování  

Michal Češka – vrácení formou fakturace za materiál – na OSH PS – nejde o zaslání peněz 

tam, kde budou vedeni sportovci 

Petr Severa – upozornil i na pojištění sportovců při sportovních akcích 

 

Jiří Fantiš – je podle něj absurdní, že se nyní bude vracet částka za dodatečně odregistrování 

– bylo dostatek času i informací sportovce odregistrovat 



Upravený text dle diskutujícího p. Fantiše, který požádal o upřesnění: 

Jiří Fantiš – bylo dostatek času i informací sportovce odregistrovat. Považuje za velmi 

vstřícné gesto od OSH a SH ČMS, že sborům, kde sportovci prokazatelně nejsou se 

peníze vrátí a je podle něj absurdní, že toto stále v některých sborech není vyřešeno. 

Petr Vanka – náměstek hejtmana PK  

- Poděkování za pozvání na jednání 

- 2022–2024 akademie pro sportovce 

- Motivace k rozšíření řad dobrovolných hasičů – stěhování na venkov 

- Navýšení peněz v letošním roce z 3.5 mil. Kč na 6mil. Kč na SDH, od r. 2026 bude 

možné použití navýšené dotace pouze pro mládež 

Štefan Asztaloš – HVP, a.s. 

- Poděkování za pozvání a spolupráci 

- Náročný rok 2024 byl – škody ze záplav a povodní 

- proběhl audit na hospodaření – výsledky budou zveřejněny během května 

- Povinné ručení – změna – zelená karta po ČR není nutné vozit, pojištění nutno 

uhradit ihned 

- Nutná revize stávajících pojistných smluv (majetek apod.) – v 04-06/2026 - slevy 

na pojištění 

Josef Černý – starosta KSH PK  

- Vyhodnocení soutěže PO očima dětí 

- Výborné výsledky soutěží na celorepublikových soutěží  

- Příspěvek KSH na povodně - 20.000 Kč pro OSH Jeseník 

- NSA – povinný poplatek za sportovce 200 Kč, tzv. vyčištění registru sportovců pro 

dotační tituly 

- Metodika na vyúčtování dotací pro sportovce bude v nejbližší době zveřejněna 

- Krajský úřad – poděkování za finanční příspěvky – je podepsané Memorandum                              

o spolupráci na další 4 roky 

- Spolupráce se starostou Karlovarského kraje, obnovení setkání Zasloužilých 

hasičů KK+PK – další proběhne 9.9. 2025 v Toužimi 

- Výroční zpráva za krajské sdružení – zjištěn stav, že máme málo rozhodčích v kraji 

-  KK Plamen - 7.-8. června v Domažlicích, 14. a 15. 6. KK dorost a dospělí v Plzni, KK 

TFA mládeže 13. 9. ve Všerubech 

- MČR 60 m překážek 20.9. v Plzni 

- Kontrolní činnost na úrovni krajů – kontrola proběhla na OSH PJ + SDH Želčany – 

OSH jsou dobře vedeny, na úrovni SDH – je to horší, letošní kontrola bude 

probíhat na OSH Tachov  

- Přelom roku 2025/26 bude volební  

- Poděkování za rok 2024 za činnost a podporu, do roku 2025 hodně zdraví a 

spokojenosti 

 

Bc. Robert Kučera 

-  pozdravení za ústředí SH ČMS 



- statistika o činnosti hasičů za rok 2024 - 353 134 členů, o 1950 členů úbytek, 7 

690 sborů, 6 035 JPO všech kategorií, zapojeno 80 031 členů JPO, 3 474 mladších 

členů JPO, jednotky asistovali u 203 389 k mimořádných událostech  

- stále jsme největším sdružením v ČR 

- Mnoho práce a činností v roce 2024  

- Záplavy na Moravě – nasazení členů SDOO- 09/2024 povodně – nasazeno bylo 

1700 členů jednotek SDOO 

- 12. 4. 2025 schválení zprávy za 2024 - bude na webu sdružení 

- Granty a financování – snížení provozních nákladů, zisk za rok 2024 - 9mil. Kč 

- Schválení nového znění stanov sdružení na Sjezdu SH ČMS, který se bude konat 

v Ostravě v létě 2026 

- Případné dotazy zodpoví 

- Přání mnoha zdaru v roce 2025, přání ať se zase všichni sejdeme 

A Foldová 

- Požádala o hlasování o přijetí nového sboru SDH Rabštejn nad Střelou (okrsek 

Manětín-Bezvěrov) 
 

Pro –93      PROTI – 0        ZDRŽEL SE –0 

Přestávka 12:12 – 12.22 
 

Zpráva mandátové komise - P. Severa  

Odešlo celkem 11 představitelů – přítomno 82 zástupců = 64,06% 
 

9. Návrh usnesení – p. Čermák  

   Přečteno usnesení z jednání (viz. příloha) 

   Doplnění usnesení:   

 Usnesení bylo doplněno. 

 Schválení usnesení:      

    Pro –82       PROTI – 0        ZDRŽEL SE –0 
 

p. Holeček poděkování za účast a organizaci akce  
 

Závěr – rozloučení starostky OSH PS p. Foldové: 

- Poděkování za hojnou účast a diskusní příspěvky 

- Poděkování Obci Křelovice za prostory pro jednání a SDH Křelovice za organizaci, 

technické zabezpečení a catering 

- Poděkování za prezenci celé mandátové komisi 

- Poděkování p. Holečkovi – poprvé vedl okresní jednání a obstál se ctí 

- Šťastný návrat domů 

- Pozvání členům VV na pietní posezení za ZH Ladislava Kapitán 

Jednání představitelů ukončeno ve 12:34 

zapsala:  

Štěpánka Nováková, v.r.                                                            Jitka Špelinová, v.r. 

Ověřovatelé: 

Zdeněk D u b s k ý, v.r.     Martin H o l o t a, v.r. 

 


